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DROGI SENIORZE W POWIECIE MASZ 
MOŻLIWOŚĆ ZAŁATWIENIA SWOICH SPRAW 
Kontakt 
Dane adresowe: 
Starostwo Powiatowe  
w Raciborzu, Plac Okrzei 4, 
47-400 Racibórz

Kontakt telefoniczny:
telefon: 32 45 97 300, 
fax: 32 415 87 36
Adresy e-mail  
starostwa powiatowego: 
bok@powiatraciborski.pl

Starostwo
Powiatowe w Raciborzu 
pracuje:
• w poniedziałki, środy 

i czwartki w godzinach od 
7:30 do 15:30;

• we wtorki w godzinach od 
7:30 do 17:00;

• w piątki w godzinach od 
7:30 do 14.00.

W dniach 5-6 lutego 2025 ro-
ku w Bobolicach, na terenie Po-
wiatu Myszkowskiego, odbył się 
Konwent Powiatów Wojewódz-
twa Śląskiego. W wydarzeniu 
uczestniczyli Członkowie Kon-
wentu oraz Wojewoda Śląski 
Marek Wójcik, Wicemarszałek 
Województwa Śląskiego Grze-
gorz Boski, Dyrektor Wydziału 
Nadzoru Właścicielskiego Da-
ria Kolonko, Dyrektor Wydziału 
Rozwoju i Współpracy Teryto-
rialnej Dorota Wojtowicz.

Podczas posiedzenia poru-
szono szereg kluczowych kwe-
stii dotyczących funkcjonowa-
nia powiatów w województwie 
śląskim.

Główne tematy posiedzenia 
obejmowały:
 � gospodarkę nieruchomo-

ściami,
 � infrastrukturę drogową,

 � sytuację w służbie zdrowia 
w regionie,

 � realizacje Programu Fundu-
szu Rozwoju Przewozów Au-
tobusowych,

 � finansowanie przez jednost-
ki samorządu terytorialne-
go procedur związanych ze 

stwierdzaniem zgonów przez 
lekarza „koronera’’,

 � bieżące sprawy.
Tym razem gospodarzem 

spotkania był Powiat Myszkow-
ski, co podkreśla jego aktywną 
rolę w inicjatywach samorządo-
wych na szczeblu wojewódzkim.

Otwarcie odrestaurowanej 
auli w Zespole Szkół 
Ekonomicznych w Raciborzu

W dniu 17 stycznia br., od-
było się uroczyste otwarcie 
auli w Zespole Szkół Ekono-
micznych w Raciborzu. Sym-
bolicznego otwarcia dokonali 
Starosta Raciborski Grzegorz 
Swoboda oraz dyrektor Ze-
społu Szkół Ekonomicznych 

w Raciborzu Jacek Pierzcha-
ła wraz z zaproszonymi go-
śćmi.

To kolejna inwestycja powia-
tu w poprawę warunków kształ-
cenia raciborskich szkół ponad-
podstawowych. W uroczysto-
ściach wzięli udział przedsta-

wiciele władz samorządowych, 
członkowie Zarządu Powiatu 
Raciborskiego: Wicestarosta 
Ewa Lewandowska, Członek 
Zarządu Marek Kurpis oraz 
Przewodniczący Komisji Edu-
kacji, Zdrowia i Spraw Społecz-
nych Rady Powiatu Racibor-
skiego Adrian Plura.

Starosta podczas swojego 
przemówienia podkreślił zna-
czenie naszych placówek, mło-
dzieży uczęszczającej oraz roz-
wijającej swoje zdolności dzię-
kując przy tym wszystkim za-
angażowanym w realizację 
inwestycji.

Powiat Raciborski jako or-
gan prowadzący Zespół Szkół 
Ekonomicznych w Raciborzu, 
przeprowadził zadanie pn.: „Od-
restaurowanie auli Zespołu 
Szkół Ekonomicznych w Raci-
borzu”. W ramach zadania wy-
remontowano również korytarz 
na parterze szkoły oraz klatkę 
schodową z częścią korytarza 
prowadzącego do auli.

Prace nad realizacją zada-
nia trwały od lipca do grudnia 
ubiegłego roku, a ich koszt wy-
niósł 460 083,61 zł.

Zadanie zostało sfinanso-
wane ze środków zewnętrz-
nych pozyskanych przez Po-
wiat Raciborski z Rządowego 
Programu Odbudowy Zabyt-
ków, w kwocie 389 942,00 zł oraz 
ze środków własnych powiatu 
w kwocie: 70 141,61 zł.

Wykonawcą zadania był: 
Firma Budowlano-Remonto-
wo-Usługowa „CHŁAREST” 
z Syryni.

Za zaangażowanie i współ-
pracę podczas remontu auli, 
słowa podziękowania kieruje-
my do Dyrektora Zespołu Szkół 
Ekonomicznych w Raciborzu 
Jacka Pierzchały oraz Kie-
rownika Referatu Inwestycji 
i Remontów Starostwa Powia-
towego w Raciborzu Romana 
Peikerta.

KONWENT POWIATÓW 
Województwa Śląskiego za nami!

Umowa na scalanie gruntów 
w Roszkowie podpisana!

W dniu 10 lutego 2025 ro-
ku Starosta Raciborski Grze-
gorz Swoboda reprezentują-
cy Powiat Raciborski podpisał 
umowę z firmą Inpromel Sp. 
z o.o. z Rybnika, na wykonanie 
robót budowlanych dotyczących 
zadania pod nazwą: „Scalanie 
gruntów na terenie obrębu ewi-
dencyjnego Roszków, jednostka 
ewidencyjna Krzyżanowice – ro-
boty na rowach oraz rekultywa-
cja terenu” – etap 1.

Zadanie polega na wykona-
niu odmulenia, konserwacji ro-
wów melioracyjnych na długości 
ok 4,467 km z uwzględnieniem 
robót na istniejącym przepuście 
oraz rekultywacji terenu o po-
wierzchni 0,2924 ha.

Planowany zakres prac na 
rowach obejmuje głównie: od-
krzaczenie, wykoszenie i wy-
grabienie porostów ze skarp 
i dna rowów wraz z wywozem, 
wyprofilowanie skarp rowów, 

oczyszczenie rowów z namułu, 
rozplantowanie, wywóz urobku, 
oczyszczenie przepustu.

W zakresie prac dotyczący 
rekultywacji terenu planowane 
jest wykonanie: wycinki poro-
stów i zakrzaczeń, karczowanie 
pni, oczyszczenie terenu z pozo-
stałości po karczowaniu wraz 
z wywozem, korytowanie z wy-
wozem nadmiaru gruntu, uło-
żenie nowej warstwy urodzajne-
go gruntu z jego wyrównaniem 
i humusowaniem

Przedmiot umowy jest reali-
zowany w ramach „Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na 
lata 2014-2020, Działanie 4 – In-
westycje w środki trwałe, Pod-
działanie 4.3 „Wsparcie na inwe-
stycje związane z rozwojem, mo-
dernizacją i dostosowywaniem 
rolnictwa i leśnictwa”, Operacja 
typu „Scalanie gruntów”.

Koszt tego zadania, zgod-
nie z podpisaną umową wyno-
si 396 052,20 zł, w tym udział 
środków unijnych to: 252 008,01 
zł, udział środków rządowych 
to: 144 044,19 zł.

Termin realizacji: do 130 dni 
od daty podpisania umowy – t.j. 
do 20.06.2025 roku.
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Już niebawem scalanie gruntów 
w Samborowicach!

W dniu 14 lutego 2025 roku 
Starosta Raciborski Grzegorz 
Swoboda reprezentujący Po-
wiat Raciborski podpisał umo-
wę z firmą Inpromel Sp. z o.o. 
z Rybnika, na wykonanie robót 
budowlanych dotyczących zada-
nia pod nazwą: „Scalanie grun-
tów na terenie obrębu ewiden-
cyjnego Samborowice, jednost-
ka ewidencyjna Pietrowice Wiel-
kie – roboty na rowach” – etap 1.

Zadanie polega na wykona-
niu odmulenia, konserwacji ro-
wów melioracyjnych na długości 
3,706 km z uwzględnieniem ro-
bót na istniejących przepustach.

Planowany zakres prac na 
rowach obejmuje głównie: od-
krzaczenie, wykoszenie i wy-
grabienie porostów ze skarp 
i dna rowów wraz z wywozem, 
wyprofilowanie skarp rowów, 
oczyszczenie rowów z namułu, 
rozplantowanie, wywóz urob-
ku, oczyszczenie 8 przepustów.

Przedmiot umowy jest reali-
zowany w ramach „Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na 
lata 2014-2020, Działanie 4 – In-
westycje w środki trwałe, Pod-
działanie 4.3 „Wsparcie na inwe-
stycje związane z rozwojem, mo-
dernizacją i dostosowywaniem 

rolnictwa i leśnictwa”, Operacja 
typu „Scalanie gruntów”.

Koszt tego zadania, zgod-
nie z podpisaną umową wyno-
si: 114 269,12 zł, w tym udział 
środków unijnych to: 72 709,44 

zł, udział środków rządowych 
to: 41 559,68 zł.

Termin realizacji: do 120 dni 
od daty podpisania umowy – t.j. 
do 14.06.2025 roku.

W dniu 13 stycznia br., w Sta-
rostwie Powiatowym w Racibo-
rzu odbył się Zarząd Śląskiego 
Forum Oświaty Samorządowej 
w Katowicach przy Ośrodku 
Fundacji Rozwoju Demokracji.

W skład zarządu wchodzą: 
Marek Kurpis na co dzień Czło-
nek Zarządu Powiatu Racibor-
skiego jako Przewodniczący 
Śląskiego Forum Oświaty Sa-
morządowej w Katowicach oraz 
członkowie Damian Moric Na-
czelnik Wydziału Oświaty, Kul-
tury, Sportu i Zdrowia w Ryduł-
towach i Bogdan Adamczyk Dy-
rektor Gminnego Zespołu Ob-

sługi Placówek Oświatowych 
w Lyskach.

W posiedzeniu wzięła udział 
Anna Jakubowska Dyrektor 
Ośrodka Kształcenia Samorzą-
du Terytorialnego im. Waleria-
na Pańki FRDL w Katowicach 
jako Koordynator Śląskiego Fo-
rum Oświaty.

§Głównym tematem posie-
dzenia było przyjęcie sprawoz-
dania finansowego za rok 2024. 
Jednocześnie Zarząd w uzgod-
nieniu z Dyrektor FRDL ustalił 
tematykę szkoleń na pierwsze 
półrocze 2025 roku.

Zarząd Śląskiego 
Forum Oświaty

Koncert Noworoczny 
w Raciborskim 
Centrum Kultury!

11 stycznia 2025 r., Powiat 
Raciborski rozpoczął Nowy 
Rok Kulturalny uroczystym 
koncertem.

Cykliczne wydarzenie od lat 
jest organizowane przez Staro-
stę Raciborskiego oraz Prezy-
denta Miasta Racibórz.

W tym roku wystąpiła Or-
kiestra M de Silesia pod batutą 
Wojciecha Barczyńskiego. Kon-
cert ten to nie tylko wspaniała 
muzyka, ale także okazja do in-
tegracji jedności społeczności 

lokalnej oraz wspólnych reflek-
sji nad nadchodzącym rokiem 
kulturalnym.

Przez lata, wydarzenie to 
stało się nieodłącznym elemen-
tem kalendarza kulturalnego 
Powiatu Raciborskiego, przycią-
gającym zarówno mieszkańców, 
jak i gości z innych regionów.

Uroczystość stanowiła do-
skonałą okazję do podziękowa-
nia wszystkim, którzy przyczy-
niają się do rozwijania kultury 
w regionie.

IV edycja Powiatowego Stołu 
Gospodarczego

W dniu 15 stycznia br., na 
Zamku Piastowskim w Raci-
borzu odbyła się IV edycja Po-
wiatowego Stołu Gospodarcze-
go. Spotkanie miało na celu po-
głębienie integracji środowiska 
gospodarczego i samorządowe-
go, ze szczególnym uwzględ-
nieniem planowania przedsię-
wzięć, które sprzyjają rozwo-
jowi gospodarczemu powiatu.

W trakcie spotkania Starosta 
Raciborski przedstawił plany 
rozwoju powiatu na rok 2025, 
które mają na celu stymulowa-
nie lokalnej gospodarki oraz po-
prawę jakości życia mieszkań-

ców. Istotnym punktem rozmów 
było również omówienie zagad-
nień związanych z bezpiecznym 
inwestowaniem oraz możliwo-
ści uzyskania dotacji i wsparcia 
w zakresie instalacji odnawial-
nych źródeł energii. Te innowa-
cyjne rozwiązania przyczyniają 
się do zrównoważonego rozwo-
ju i są odpowiedzią na aktualne 
wyzwania związane z ochroną 
środowiska.

Podczas tegorocznej edycji 
Powiatowego Stołu Gospodar-
czego uczestnicy mieli okazję 
wymienić doświadczenia, na-
wiązać nowe znajomości oraz 

wspólnie zastanowić się nad 
kierunkami dalszego rozwoju 
regionu. Wnioski płynące z tych 
dyskusji mogą przyczynić się do 
podejmowania lepszych decyzji 

w zakresie inwestycji i inicja-
tyw, które przyniosą korzyści 
mieszkańcom oraz lokalnym 
przedsiębiorcom.

Powiat w MEN i OHP w Warszawie
Dnia 16 stycznia br., w Mini-

sterstwie Edukacji Narodowej 
w Warszawie odbyło się spotka-
nie Zespołu ds. Statusu Zawo-
dowego Pracowników Oświa-
ty, w którym jako reprezentant 
Zawiązku Powiatów Polskich, 
wziął udział Członek Zarządu 
Marek Kurpis.

Przedmiotem spotkania 
były propozycje zmiany pra-
wa oświatowego przedstawio-
ne przez Państwowa Inspek-
cję Pracy.

Ponadto Członek Zarządu 
Marek Kurpis wraz z Wicedy-
rektorem Centrum Kształce-
nia Zawodowego i Ustawicz-
nego Nr 2 „Mechanik” w Ra-
ciborzu Mirosławem Uliczką 
spotkał się w Departamencie 
Kształcenia Zawodowego Mi-
nisterstwa Edukacji Narodo-

wej z Wicedyrektor Anną Wi-
śniewską i pracownikiem Mini-

sterstwa Edukacji Narodowej. 
W czasie spotkania poruszono 

kwestię doradztwa zawodowe-
go w szkołach podstawowych 
i ponadpodstawowych oraz 
przekazano wnioski racibor-
skich pracodawców dotyczą-
cych zatrudniania pracowników 
młodocianych, w tym przede 
wszystkim problem ich aktual-
nego funkcjonowania w firmie 
RAFAKO S.A., podczas trwają-
cej w przedsiębiorstwie proce-
dury upadłościowej.

Ponadto Dyrektor Powiato-
wego Urzędu Pracy Mirosław 
Ruszkiewicz i Wicedyrektorem 
CKZiU nr 2 „Mechanik” w Ra-
ciborzu Mirosław Uliczka spo-
tkali się z Wicekomendantem 
Ochotniczego Hufca Pracy Ka-
tarzyną Juraszek, w sprawie 
pracowników młodocianych, 
zatrudnionych w firmie RA-
FAKO S.A.
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Powiat Raciborski po raz kolejny pozyskuje gigantyczne 
środki finansowe w wysokości ok. 9,54 mln złotych!

Dostosowanie szkół do wa-
runków europejskich to kluczo-
wy krok w kierunku nowocze-
snej edukacji dla naszej mło-
dzieży.

Projekt pn. Zintegrowany 
rozwój szkolnictwa branżo-
wego w powiecie raciborskim 
w kierunku regionalnych inte-
ligentnych specjalizacji przy-
gotowany przez Powiat Raci-
borski został wybrany do dofi-
nansowania w ramach działa-
nia FESL.10.14-Infrastruktura 
kształcenia zawodowego - in-
formuje Starosta Raciborski 
Grzegorz Swoboda.

Wartość projektu to ok. 9,54 
mln złotych, z tego dofinanso-
wanie unijne to ponad 8,1 mln 
zł.

Projekt obejmuje 3 pla-
cówki oświatowe prowadzo-
ne przez Powiat Raciborski:
 � Zespół Szkół Ekonomicz-

nych w Raciborzu (ZSE),
 � Centrum Kształcenia Zawo-

dowego i Ustawicznego nr 1 
w Raciborzu (CKZiU nr 1),

 � Centrum Kształcenia Zawo-
dowego i Ustawicznego nr 
2 „Mechanik” w Raciborzu 
(CKZiU nr 2).
Dzięki zaplanowanym dzia-

łaniom Powiat zapewni rozwój 
oraz podniesienie jakości in-
frastruktury kształcenia bran-
żowego.

Zapewnienie rozwiązań 
z zakresu edukacji włączającej 
pozwoli zaspokoić różnorodne 
potrzeby uczniów. Dostosowy-
wanie oferty kształcenia do ak-

tualnych potrzeb na rynku pra-
cy oraz tworzenie warunków do 
rozwoju branż wpisujących się 
w inteligentne regionalne spe-
cjalizacje woj. Śląskiego pozwo-
li na zdobycie przez uczniów 
potrzebnych na rynku umie-
jętności i kompetencji.

Zaplanowano działania po-
legające na przeprowadzeniu 
prac modernizacyjnych i ada-
ptacyjnych w celu utworzenia 
pracowni zawodowych oraz ich 
wyposażenie. Niezbędne jest 
również zwiększenie dostęp-
ności budynków placówek dla 
potrzeb osób z niepełnospraw-
nościami i zwiększenie bezpie-
czeństwa użytkowników. Prze-
widziano też niezbędny nadzór 
i promocję.

Posiedzenie zespołu ds. określenia kierunków kształcenia 
w szkołach ponadpodstawowych Powiatu Raciborskiego!

Dnia 3 lutego 2025 r. odby-
ło się posiedzenie zespołu ds. 
określenia kierunków kształ-
cenia w szkołach ponadpodsta-
wowych Powiatu Raciborskie-
go. W jego skład wchodzą m.in. 
przedstawiciele pracodawców, 
dyrektorzy szkół oraz samorzą-
dowcy.

Zadaniem ww. zespołu było 
zaopiniowanie propozycji kie-
runków kształcenia w liceach, 
technikach i szkołach branżo-
wych na rok szkolny 2025/2026. 
Następnie plany naborowe zo-
staną przedstawione Zarządo-
wi Powiatu Raciborskiego, a po 
ich ostatecznym zatwierdzeniu 
oferta edukacyjna zostanie opu-
blikowana na stronach inter-
netowych szkół ponadpodsta-
wowych oraz w informatorze 

naborowym wydawanym co ro-
ku przez Starostwo Powiatowe.

Podczas spotkania omówio-
no także działania powiatu dot. 
zapewnienia kontynuacji kształ-

cenia zawodowego dla uczniów 
będących pracownikami młodo-
cianymi zatrudnionymi w fir-
mie Rafako.

Konferencja prasowa na terenie Rafako S.A.

Na terenie Zakładu RAFA-
KO S.A. odbyła się konferen-
cja prasowa, na której Staro-
sta Raciborski Grzegorz Swo-

boda oraz Prezydent Raciborza 
Jacek Wojciechowicz podpisali 
list otwarty do Premiera Donal-
da Tuska, apelując o ratowanie 

zakładu RAFAKO S.A. - firmy 
z branży energetycznej, która 
od 75 lat stanowi fundament 
rozwoju gospodarki energe-
tycznej, zwłaszcza w dobie jej 
transformacji.

List z prośbą o osobistą in-
terwencje Premiera został zre-
dagowany i podpisany przez 
prezesów Związków Zawodo-
wych RAFAKO i poparty gło-
sem włodarzy Powiatu Raci-
borskiego i Miasta Raciborza.

Działalność RAFAKO ma 
kluczowe znaczenie dla Raci-
borza i regionu, a przyszłość 
zakładu i miejsc pracy wyma-
ga pilnej uwagi i wsparcia na 
szczeblu centralnym.

Z nadzieją liczymy na pozy-
tywne rozwiązania, które po-
zwolą uratować to strategiczne 
przedsiębiorstwo.
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Reprezentacja Powiatu Raci-
borskiego na XXIX Międzynaro-
dowym Turnieju Halowym Piłki 
Nożnej im. Mariana Kensego.

W dniach 8-9 lutego 2025 r., 
w powiecie partnerskim odbyły 
się rozgrywki, w których uczest-
niczyło łącznie 12 drużyn z Pol-
ski, Niemiec i Słowenii.

Po meczach w pierwszym 
dniu rozgrywek, drużyny zo-

stały podzielone na trzy grupy 
A, B i C.

W grupie A rywalizowano 
o miejsca od I do IV, w grupie 
B o miejsca od V do VIII i w gru-
pie C o miejsca od IX do XII.

Reprezentująca Powiat Ra-
ciborski drużyna LKS Tworków 
zakwalifikowała się do grupy 
A i ostatecznie zajęła IV miejsce.

XXIX Międzynarodowy Turnieju Halowy 
Piłki Nożnej im. Mariana KensegoNOWO 

OTWARTE 
saunarium 
w Powiatowym 
Centrum 
Sportu 
w Raciborzu!

Drodzy mieszkańcy! Z ra-
dością informujemy, że można 
już korzystać z nowo otwarte-
go saunarium w Powiatowym 
Centrum Sportu w Raciborzu. 

To idealne miejsce na relaks, 
regenerację i odprężenie po tre-
ningu lub ciężkim dniu.

Zapraszamy do skorzystania 
z naszych saun i poczucia praw-
dziwego odprężenia. Więcej in-
formacji o godzinach otwarcia 
i ofercie znajdziecie na miejscu 
lub na naszej stronie.

Spotkanie w sprawie sytuacji 
pracowników Rafako S.A.

W dniu 12 lutego br., Staro-
sta Raciborski Grzegorz Swo-
boda, Dyrektor Wojewódzkiego 
Urzędu Pracy w Katowicach 
Grzegorz Sikorski oraz Dyrek-
tor Powiatowego Urzędu Pracy 
w Raciborzu Mirosław Ruszkie-
wicz spotkali się w celu omówie-
nia sytuacji pracowników firmy 
Rafako S.A.

Rozmowy dotyczyły możli-
wych form wsparcia dla osób, 
które utraciły pracę oraz dzia-
łań mogące pomóc w znalezie-
niu nowych miejsc zatrudnie-
nia. Powiat Raciborski podej-
muje wszelkie starania, aby 
wesprzeć pracowników i ich 
rodziny w tym trudnym czasie.

Odprawa roczna Policji w Raciborzu na Zamku 
Piastowskim!

Dnia 12 lutego br., na Zamku 
Piastowskim w Raciborzu odby-
ła się odprawa roczna Komen-
dy Powiatowej Policji. Podczas 
spotkania podsumowano wyniki 
pracy raciborskiej policji w 2024 
roku oraz omówiono prioryte-
ty i wyzwania na nadchodzące 
miesiące.

W odprawie uczestniczyli 
przedstawiciele władz samo-
rządowych, służb munduro-
wych oraz zaproszeni goście, 
w tym starosta raciborski oraz 
Przewodniczący Rady Powiatu 
Raciborskiego Tomasz Cofała. 
Starosta podziękował funkcjo-
nariuszom za ich zaangażowa-
nie i codzienną służbę na rzecz 
bezpieczeństwa mieszkańców 
wszystkich gmin powiatu.

Podczas wydarzenia wyróż-
niającym się policjantom wrę-
czono nagrody i gratulacje za 
ich osiągnięcia oraz wzorową 
postawę.

Serdecznie dziękujemy 
wszystkim funkcjonariuszom 
za ich pracę i życzymy dalszych 
sukcesów.


